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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 27. oktober 2022 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 27. oktober 2022 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1 Nye mødedatoer for studienævn for Cand.negot.-studier i foråret 2023 

er planlagt til at finde sted: 26. januar 2023, 23. februar 2023, 23. marts 

2023, 27. april 2023, 25. maj 2023 og 15. juni 2023. Der er mødepligt for 

studienævnets medlemmer.  

 

3.a.2 Møde med aftagerpanelet blev afviklet den 3. november 2022, og 

formanden oplyste, at mødet forløb fint: Medlemmerne er generelt meget 

positivt indstillede over for de aktiviteter, der foregår på Negot. og kom på 

mødet med en række anbefalinger, som ligger fint i tråd med studiets 

arbejde. Studienævnet vil kigge nærmere på disse, f.eks. i forbindelse med 

Negot.’s ønske om at øge rekrutteringen til uddannelsen. 

  

3.a.3 Prodekanen har nu godkendt handlingsplanen for BA og KA negot.-

uddannelsen. Studienævnet vil løbende arbejde med punkter i 

handlingsplanen frem mod næste Uddannelsesberetning i 2024. 

 

3.a.4 Det Humanistiske Fakultet har udsendt en endelig strategi for online 

undervisning. Dog afventes to notater førend strategien endeligt 

implementeres. Hovedpunkterne i strategien er, at undervisning 

tilrettelægges efter Humanioramodellen for aktiv læring og aktiverende 

undervisning, og at der fremadrettet kan være fire forløb med 

onlineundervisning. Fælles for disse forløb er, at de skal godkendes i 

studienævnet. Underviser har ret til at hasteomlægge undervisningen i 
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forbindelse med sygdom, men studieleder og studiesekretær skal 

underrettes. Studienævnet gav på mødet studieleder beføjelse til i akutte 

situationer at træffe beslutning om eventuel omlægning. Studienævnet skal 

efterfølgende underrettes.  

 

3.a.5 Næsten 50 valgfag er blevet forhåndsgodkendt til Negot.-studerende: 

Formanden har godkendt bredt og fra andre campi og byer for at give 

Negot.-studerende størst mulighed for at vælge valgfag efter interesse.   

  

3.b De studerende 

3.b.1 Karoline Puggaard Olsen og Elvira Mikkeline Nordgren orienterede om 

United Negoters årshjul. Der er en række faste større arrangementer i løbet 

af året, og så er der den ugentlige Negot.-onsdag, hvor Negot.-studerende 

mødes til hyggelig spisning. Hvert år holdes en stor sommerfest, hvor alle 

Negot.’er inviteres til at deltage.  

 

3.b.2. De tilstedeværende studenterrepræsentanter oplyste om udfordringer 

i forbindelse med undervisning i E22. Studienævnsformanden opfordrede til 

konstruktiv dialog, og til at de studerende bruger 

undervisningsevalueringerne.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser. 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 27 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

5.1 Eksamensplan V22/23 BA negot. blev godkendt af studienævnet. 

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

6.1. Studienævnet gennemgik undervisningsskemaet. I faget 

Markedsanalyse er der et ønske om fuldt online forløb for den ene del af 

faget. Formanden ønsker at kende baggrunden for dette ønske.  

Studienævnet godkendte skemaet.  

 

Samtlige studenterrepræsentanter kommenterede, at det er svært at 

varetage et studierelevant studiejob, når undervisningstimer er skemalagt 

hver eftermiddag i tidsrummet 14-16. Muligheden for at omsætte teori til 

praksis indskrænkes dermed, hvilket hæmmer de studerendes 

employabilitet. Formanden oplyste hertil, at denne oplysning vil blive 

videregivet til skemalæggerne, men at det kan være svært at gøre noget 

ved pga. de mange hensyn, der skal tages, når der lægges skema.  

 

6.2. Der er indsendt forslag til valgfag, Human Rights Now, som 

studienævnet godkendte.   

 

Der blev holdt pause 13:15-13:25. 
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7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnet gennemgik forslag til ændring i sprogfag BA negot. med 

engelsk og drøftede titler, indhold og eksamensform. På baggrund af 

drøftelsen vil der arbejdes videre med fagbeskrivelserne, som sendes til 

studienævnets endelige godkendelse i december 2022.  

 

7.2. Studienævnet gennemgik forslag til ændring i sprogfag BA negot. med 

tysk og havde flere kommentarer til Sprog, samfund og historie 1, Sprog, 

samfund og historie 2 og Sprog, samfund og historie 3. Studienævnets helt 

store bekymring går på den arbejdsbelastning, der ligger i den foreslåede 

prøveform samt i antallet af ugentlige undervisningstimer. Studienævnets 

samlede bemærkninger sendes til Fakultetet.  

 

Interkulturel kommunikation & markedskommunikation blev godkendt på 

mødet. I forhold til faget Was ist Deutsch ønskes yderligere oplysninger 

omkring eksamensform.  

 

7.3 Studienævnet drøftede sprogkrav i fagbeskrivelsen for Bachelorprojekt. 

Studienævnet besluttede at ændre kravet for BA negot.-studerende med 

tysk, således at også engelsk omfattes, efter aftale med vejleder. Sprogkrav 

for BA negot.-studerende med engelsk ændres ikke.  

 

7.4 Studienævnet godkendte forslag til ændring i HUM kandidatfag, forudsat 

at faglærere er indforstået hermed. Forslag om vurdering af engelsk sprog 

til minimum 02 skal gælde alle studerende, der tager de pågældende fag. 

Der skal således ikke være valgfrihed, da det bliver administrativt for tungt. 

Dertil kommer, at de studerende også forventes at have et vist niveau af 

engelskkundskaber.   

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnsformanden gennemgik frafaldstal for BA negot. og KA 

negot. Frafaldet i 2022 på BA negot. er på 8 %, hvilket er fint, mens KA 

negot.’s frafaldstal på 13 % udløser et rødt nøgletal. Studienævnet er 

opmærksomt på frafaldet på KA negot.-uddannelsen, men finder ikke, at 

det giver anledning til bekymring, da tallet de seneste år har ligget mellem 

5-11 %.  

 

8.2. Studienævnsformanden gennemgik ledighedstallet for KA negot.-

uddannelsen.  

 

8.2.1. Der er kommet nye ledighedstal, som vedrører K4-7 tallet for 2020 

dimittendårgangen og K3 tallet for 2021 årgangen. De nyeste tal viser en 

rekordlav ledighed på Negot. med engelsk: 7,8 %. På Negot. med tysk er 

den en anelse højere, 12, 8 %, hvilket også er rigtig fint.  

 

8.2.2. Resultater fra Danmarks Studieundersøgelse – delmængde af 

resultater fra Dimittendundersøgelsen viser, at overgangen fra uddannelse 
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til arbejdsmarkedet generelt opleves som svær, men at Negot.-

uddannelsen, som er en generalistuddannelse, ruster til 

nuværende/seneste job. Resultaterne blev behandlet af studienævnet og 

taget til efterretning.   

 

8.3 Studienævnsformanden gennemgik studietid på BA og KA negot.-

uddannelsen. Det ser ganske fornuftigt ud: BA negot. har stadig et grønt 

nøgletal, om end der ses en lille stigning i forsinkelse fra 1,3 måneder til 1,6 

måneder. KA negot. har også et grønt nøgletal: 1,1 måneder. Det ser ud til, 

at det kun er få studerende, der forsinkes, til gengæld forsinkes disse i flere 

måneder. Studienævnet havde ingen yderligere bemærkninger.  

 

8.4 Studienævnet gennemgik Handlingsplan 2022 – Employabilitet og 

fandt, at studiet er godt i gang med at levere på punktet.  

 

8.5. Studienævnet gennemgik censor og eksaminatorrapporter for perioden 

marts 2022 – august 2022 fra Censorkorps for erhvervsøkonomi. 

Studienævnet behandlede punktet fortroligt, og havde ingen bemærkninger 

til rapporterne.   

 

8.6 Studienævnsformanden orienterede nævnet om ubrugte annuum-

midler i 2022, og foreslog at anvende op mod 27.000 DKK af disse til 

produktion af små videoklip med henblik på at styrke rekrutteringen til 

Negot.-uddannelsen. Der er kontakt til et produktionsselskab, der allerede 

kan shoote i december 2022 og have videoerne klar midt januar 2023. 

Studienævnet godkendte forslaget, der også vil styrke Negot.-identiteten, 

studiemiljøet og employabiliteten. Formanden vil kontakte Det 

Humanistiske Fakultet for endelig godkendelse.  

 

9. Andre sager til behandling 

Ingen sager til behandling. 

 

10 Eventuelt 

Studienævnsformanden orienterede nævnet om sit møde med Peter 

Thomsen fra Morningtrain, tidligere Negot. og med stor erfaring i start-up. 

På baggrund af drøftelserne foreslår formanden, at start-up kun tilbydes de 

studerende, der er top-motiverede for at lave en start-up. Formanden ville 

høre studienævnets holdning hertil. Et enigt studienævn fandt, at der skal 

arbejdes videre med at lave start-up som en mulighed på KA negot.-

uddannelsen, og at der skal stilles et krav om motiveret ansøgning. 

Formanden vil undersøge videre med SDU RIO.   

 

Mødet sluttede kl. 15:00.  
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


